

الجمعية البرلمانية الآسيوية



اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية

أنطاليا، تركيا

8-10 كانون الثاني/يناير 2023



جدول الأعمال التفصيلي

(2022/12/12 من قبل الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية)-V6

1. إقرار جدول الأعمال:

بموجب هذا البند، المشاركون مدعوون لإقرار مشروع جدول الأعمال.

2. الكلمة الافتتاحية من قبل الرئيس:

بموجب هذا البند، المشاركون مدعوون إلى إيلاء الانتباه لكلمة وفد جمهورية العراق، بصفته رئيس اللجنة الدائمة.

3. تقرير الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية:

بموجب هذا البند، سيقدم الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية آرائه عن عمل اللجنة الدائمة، ومشاريع القرارات ذات الصلة.

4. النظر في مشاريع القرارات:

ملاحظة: تم إلغاء اجتماع اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية المقرر عقدها في 23 كانون الأول/ديسمبر 2021. نظراً لضيق الوقت وواقع أن اجتماع اللجنة الدائمة هذا عُقد آخر مرة في العام 2019، في أصفهان، الجمهورية الإسلامية الإيرانية، وشهدنا العديد من التطورات السياسية الدولية منذ ذلك الحين، يُرجى من الوفود تقديم ملاحظاتها الموجزة حول مشاريع القرارات. وسيتم النظر في التعديلات المفصلة على مشاريع القرارات هذه خلال اجتماع اللجنة الدائمة المقبل.

- مشروع قرار بشأن "نحو برلمان آسيوي": تم إرجاء مشروع القرار هذا إلى اجتماع اللجنة الدائمة المقبل بسبب الآراء المختلفة التي أعربت الوفود عنها خلال اجتماع اللجنة الأخير.
- مشروع قرار بشأن "تعزيز التعاون بين أعضاء الجمعية البرلمانية الآسيوية لحماية تعددية الأطراف وتعزيزها": قدمت الجمهورية الإسلامية الإيرانية هذا القرار خلال الاجتماع الأخير.



5. ما يستجد من أعمال

بموجب هذا البند، يجوز للمشاركين طرح أي مسألة تهمهم، ذات صلة بأنشطة الجمعية البرلمانية الآسيوية.

6. الجلسة الختامية، اعتماد التقرير النهائي

بموجب هذا البند، سيُختتم الاجتماع، بعد اعتماد التقرير النهائي.



Asian Parliamentary Assembly



Standing Committee on Political Affairs

Antalya , Türkiye
8-10 January 2023



Annotated Agenda

(12/12/2022 by APA Secretariat)-V6

1. Adoption of the Agenda

Under this item, participants are called to adopt the Draft Agenda.

2. Opening remarks by the Chairperson

Under this item, participants will be invited to pay attention to the remarks by delegation of Iraq as Chairperson of the Standing Committee.

3. Report by APA Secretary General

Under this item, APA Secretary General will present his views on the work of the Standing Committee and relevant draft resolutions.

4. Consideration of Draft Resolutions:

Note: The Standing Committee on Political Affairs scheduled for 23 December 2021 was cancelled. Due to time constraint and the fact that this Standing Committee meeting was last held on 2019 in Isfahan, Iran and we have witnessed many international political developments ever since, delegations are requested to present their brief remarks on draft resolutions. The detailed amendments on such draft resolutions will be considered during the future Standing Committee meeting.

-Draft Resolution on "Towards an Asian Parliament": This draft resolution was deferred to the next SC meeting due to divergent views expressed by delegations during the last committee meeting.

-Draft Resolution on "Promoting Multilateralism...": This resolution is introduced by Iran during the last meeting.

5. Any Other Matters

Under this item, participants will have a chance to raise any matters of their interest which are relevant to the APA activities.

6. Closing Session, Adoption of Final Report

Under this item the meeting will be concluded, after adoption of Final Report.